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$edinfa ordinarl din data de23.05.2023

$edinla ordinarS a Consiliului local S6ncel, din data de 23.05.2023 a fost convocatd de

primarul comunei S dncel, prin Dispo zilia nr. | 5 4 I 17 .0 5.2023 .

La gedinta de astdzi care se desfbqoard la Cdminul Cultural Stncel, sunt prezenti un num6r

de 11 consilieri din totalul de 11 cdli compun Consiliul local, primarul gi secretarul general. $edinta
de astdzi este statutard qi public6, publicitatea s-a fbcut prin afiqarea dispoziliei de convocare in
holul Primdriei gi pe site-ul institutiei: www.primariasincel.ro.

Preqedintele de qedinf[ d-nul Barbat Ioan supune aprobdrii consilierilor procesul verbal al

qedinfei anterioare, acesta se aprob[ cu 11 voturi pentru, a$a cum a fost redactat qi inaintat spre

consultare consilierilor.
Preqedintele de qedinfd d5 cuvdntul d-lui primar pentru prezentarea odinei de zi qi anume:

1. Proiect de hotar6re privind aprobarea ordinei de zi;
2. Proiect de hotlr0re privind aprobarea contului de execu{ie bugetarl pe anul2022;
3. Proiect de hotirire privind aprobarea contului execufiei bugetare aferent trim. I 2023;
4. Proiect de hotirAre privind rectificarea bugetului local al comunei Sincel pentru anul
2023;
5. Proiect de hotlrdre privind aprobarea unor acte adifionale la contractele de inchiriere
plqune comunali.l
6. Proiect de hotir6re privind aprobarea externalizflrii serviciului de contabilitate al
aparatului de specialitate alPrimarului Comunei Sincel;
7. Proiect de hotlrffre privind acordarea unui mandat special domnului primar Frfl{ilfl Ilie,
reprezentantul Consiliului Local Sincel, in Adunarea generall a Asociafiei rrApa Albafrl
8. Proiect de hotlr0re privind modificarea taxei de habitat la nivelul Comunei Sincel;
9. Diverse.

Ordinea de zi se aproba cu 11 voturi pentru, adoptdndu-se H.C.L. nr,4712023.
Urmbtorul proiect de pe ordinea de zi este insofit de referatul de aprobare al primarului, de

raportul compartimentului buget - finante, de avizele favorabile ale comisiei de specialitate. Supus

la vot se aprobl cu 11 voturi pentru, in felul acesta se adopt6 H.C.L. nr,4812023.
Preqedintele de qedinfi dE cuv6ntul d-lui. primar pentru prezentarea urm6torului proiect de

lrotarare privind aprobarea contului execuliei bugetare aferent trim. I 2023, care supus la vot se

aprobd cu 11 voturi pentru, in felul acesta se adoptd H.C.L. nr. 4912023.

Se trece la urmdtorul proiect de hotar6re privind rectificarea bugetului local al comunei
Sdncel pentru anul 2023. D-nul prirnar explicd faptul cd rectificarea bugetului se face datoritd
sumei de 150 000 lei, primitd de la Asooiatia pdrintilor copiilor de la Scoala ,,Ion Pop Reteganul"

S0ncel, bani donali de firma Kronoqpan Sebeq, care vor fi alocati pentru gcoal6. Suma de 25 500

lei vor fi alocati pentru plata externalizdii serviciului de contabilitate al primarului Comunei
Sdncel. Suma de 1 500 lei este alocatd pentru cumpararea unei motocositori. D- nul. consilier
Biian intreabd daca suma de 25 500 lei este pentru plata serviciilor de contabilitate pentru o
singur6 1un6. D-nul. primar explicd faptul cd suma de 25 500 lei este pentru plata serviciilor pe 3
luni. Contractul privind externalizarea serviciului de contabilitate al primarului Comunei Sdncel,

nu este semnat, avem doar o singurE ofertd de la firma care ne fumizeazd programul de impozite si

taxe, registru agricol si contabilitate. D-nul. consilier Onoga Gheorghe intreabd pe ce duratd de
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timp se face externalizarea serviciului. D-nul. primar explicd faptul cd externalizarea se va face

pentru o perioadd de 6 luni timp in care se doreqte angqwea unui contabil nou. Supus la vot se

aprobl cu 11 voturi pentru, in felul acesta se adoptd H.C.L. nr,5012023,
Urmdtorul proiect de pe ordinea de zi este reprezentat de aprobarea unor acte aditionale la

contractele de inchiriere pdqune comunald, care supus la vot se aprobl cu 11 voturi pentru, in felul
acesta se adoptd H.C.L. nr.5112023.

Preqedintele de qedinfd dd cuvdntul d-lui. primar pentru prezentarca proiectului de hotarare
privind aprobarea exterctahzdii serviciului de contabilitate al aparatului de specialitate al

Primarului Comunei Sdncel, care supus la vot se aprobd cu 11 voturi pentru, in felul acesta se

adoptd H.C.L. nr. 5212023.
Se trece la urmdtorul proiect de hotar6re privind acordarea unui mandat special domnului

primar Frdtild Ilie, reprezentantul Consiliului Local Sdncel, in Adunarea generald a Asocialiei

,,Apa Alba", care se aprobd cu 11 voturi pentru, adoptdndu-se in aces fel H.C.L. nr,5312023.
Pentru ultimul proiect de hotirAre preqedintele de qedinld dd cuvintul infiatorului

proiectului - d-nul. consilier Poqa Alexandru * Cornel care doreqte dezbaterea raportului
compartimentului de specialitate (facultativ qi negativ). Analizdnd situalia incasdrilor si p151i1or a

rcniltatfaptul cd pentru arrii2015 -2016 nu a fost plStit din bugetul local nicio suma. Incepdnd cu

a;rnil 2077 din bugetul local s-a platit suma de 13 674lei. Tot in anul 2017 s-a m6rit prelul la 8

1ei/persoan6, aproape s-a dublat gi totuqi se achitd suma de l3674lei din bugetul local. In anul
2018 suma pldtitd din bugetul local creste La35289lei. In anul 2019 suma pldtitd din bugetul local
creqte la 94158 lei. Tot in anul 2019 este crescut tariful prin HCL rr.9412019 de la 8 la 12lei.
Cresterea este cu 50oh mai mare qi cu toate acestea in anul 2020 se mai pldteqte din bugetul local
suma de 19023.In anul 2021 se achitd de la bugetul local suma de 54682. Surprinzdtor in anul
2022, cu acelasi pre! ca qi in anul 2021 nu se mai plateste nicio sumd de la bugetul local. Tot in
acelasi raport se specificd faptul cd s-a mai cheltuit si suma de 8 294 lei pentru salubritatea
stradali, pentru amenajarea qi intrelinerea spaliilor verzi de pe raza comunei Sdncel. D-nul.
consilier Poga Alexadru - Cornel intreaba de ce aceastd sum6 de 8 294lei este introdusd in taxa de

salubritate, pentru cd automat trebuie platiJi si muncitorii angaja[| D-nul. primar ldmureqte faptul
cd muncitorii angaja{i sunt pldtiJi din bugetul local al comunei. D-nul. consilier Poqa Alexadru -
Cornel nu este de acord ca suma platitd pentru curatenia comunei sE fie introdusd in taxa de

habitat, deoarece este obligatia UAT-ului sd intrelind curdfenia. D-nul primar explicd faptul cd in
taxa de habitat este introrlusd si suma pentru curatenia in comunS datorita faptului cd persoanele

care nu locuiesc in comuna dar detin proprietdli sunt obligate sd plSteascd taxa pentru o singura
persoanfi/lund (pentru cosit, pentru m6turat, pentru erbicidat). Mai mult decdt at6t capitolul din
bugetul local de unde se pldtesc sumele datorate se numeste salubritate. In suslinerea celor expuse

d-nul consilier local Poqa Alexandru - Cornel dd citire art. 1 din Regulamentul privind
modificarea qi administrarea taxei de habitat la nivelul comunei S6ncel care prevede cd

administraliile publice locale prin servioiile publice si operatorii economici sunt responsabili in
luarea mdsurilor de salubrizare a localitdlilor, de tntretinere gi gospoddrire a spafiilor verzi, a
pielelor si a parcurilor. Prin ufinare d-nul. Consilier Posa - Alexandru concluzioneazd cd neavdnd

serviciu public de salubrizare taxa de curalenie a comunei nu poate fi introdusd in taxa de habitat,
deci suma de 8 294lei sd fie pldtita de la bugetul local. Mai mult decdt at0t maqina attoizatd care

transportd degurile menajere nu este verificatd (c6ntdrit6). D-nul primar intervine gi aduce aminte
faptul cdpdna la punerea in functiune a staliei de colectare de deqeuri menajere de la Blaj, masina

era verificatd prin cdntdrire. Se propune ca cineva sd fie responsabil cu verificarea masinii. D-nul
primar asigurd ca va adresa intrebdri la Asocia{ia Salubris Alba cu privire la posibilitatea
verificdrii maqinii. D-nul consilier Poqa Alexandru - Cornel mai adaugd in suslinerea proiectului
initiat problema contribuJiei pentru neindepliniea obiectivului de reducere, unde taxa pentru anul

2022 a fost de 12 000 lei. D-ul primar ldmureste faptul cdtaxa pentru neindeplinirea obiectivului
de reducere survine in urma completdrii, in luna ianuarie a fiecdrui an, a unei declaratii la fondul
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de mediu in care se declard cantitatea totald de gunoi menajer qi cantitatea de deqeuri reciclabile.
La nivelul comunei reciclarea este o problernd, deoarece cetdjenii nu sunt educali in acest sens. D-
nul. consilier Poga Alexandru - Cornel sublinazd faptul cd cetdtenii comunei nu recicleazfi gunoiul
deoarece nu au infrastructura asiguratd. D-nul primar instiinleazd faptu cd la ora actuala in comuna
Sdncel sunt punct de colectare peturi, carton qi sticle. D-nul consilier Poqa Alexandru - Cornel
intreabd inbaza carei legi sau ordonanle se calculeazdtaxa de habitat? D-nul primar rdspunde cE

firma de salubritate pebaza contractului pe care l-au detinut la incheierea proceduii de achizitie a

stabilit pretul I tond in mediul rural. Cu privire la acest proiect de hotdr6re d-nul consilier Oniga
Gheorghe - Lucian propune ca pentru anul acesta taxa de habitat sa ram0nd aceeaqi, ur6nd ca anul
viitor sd fie alocat6 din bugetul local o sumd care sd acpere aceast6 restanfd pe care o avem de

recuperat. D-nul primar ingtiin[eazd faptul cd doar Curtea de Conturi poate sd lase o asemenea

mdsur5. Supus la vot se aprobd de urmdtorii: cons. Poga Alexandru - Cornel, cons. Brad sorin. Se

abline: cons. Biian Ioan. Se voteazd impotrivd de c6tre: cons. Trif Ana, cons. Bdrbat Ioan, cons.
Cipariu Darius - Alexandru, cons. Barna Ilie, cons. Poqa Gheorge, cons. Brasovean Alexandru,
Oniga Gheorghe - Lucian, cons. Oniga Nicolae.

La punctul diverse se dicutd urmdtoarele:
- d-nul. consilier Brasovean Alexandru ridica problema ierbii de pe terenul de sport de la

Pdnade;
- d-nul. primar afirmd faptul cd Asociatia sportivd de la Pdnade poate licita iarba;
- d-nul. consilier Poqa Alexandru - Cornel intreabd despre stadiul proiectului de montare

de pldcute si de numere de proprietdti al c6rui iniliator este;

- d-nul. primar asigurd cd pldculele cu numele strdzii qi plSculele cu numdrul
proprietdtilor vor fi achizitionate in cel mai scurt timp posibil qi se va proceda la
lucrdrile de montare.

Nemaifiind alte probleme, preEedintele de qedin!6 declard qedinta inchisd.

PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Bflrbat Ioan

Secretar general al com. Sffncel

Ciungan Roxana - Alina


